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ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 

pondělí 13. dubna 2015   16. týden 

pondělí 27. dubna 2015   18. týden 
 

POZOR!  Mezi tříděný odpad rozhodně nepatří pneumatiky!!! 

Jiný, než tříděný odpad, nevyvážíme!!! 
 

ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU TS BRUNTÁL 
 

 Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 

středa    1. dubna 2015   14. týden 

středa  15. dubna 2015   16. týden 

středa  29. dubna 2015   18. týden 
 

Každý první čtvrtek v měsíci  od 13:00 do 15:00 hod  

v zasedací místnosti obecního úřadu poskytuje poradenskou činnost  

Městský úřad Bruntál, odbor sociálních věcí. 

Bližší informace Vám podá Olga Plesníková, sociální pracovník MěÚ Bruntál 

tel.: 554 706 159 
 

Oznámení občanům 
 

Provozní doba KNIHOVNY        Úterý od 15.00 hod do 18.00 hod.  

 

ORDINACE PRAKTICKÉ LÉKAŘKY  MUDr. Naděžda Ryšánková  
 

Světlá Hora: každý čtvrtek od 13.00 do 15.00  
 

Bruntál:    den  Odběry, EKG    ordinace  

Telefon.: 554 725 473  Pondělí 7,00 - 8,00    8,00 - 11,30 

Mob.: 606 792 754  Úterý                 -   13,00 - 16,30 

     St, Čt, Pá 7,00 - 8,00    8,00 - 11,30 
 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA Tel. 554 737 007: 
 

 pondělí    8.00 – 15.00      

 úterý    8.00 – 15.00   

 středa    8.00 – 14.00    

 čtvrtek   8.00 – 14.00   

   pátek    8.00 – 12.00  
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Informace obecního úřaduInformace obecního úřadu  

Vážení spoluobčané! 

Dovolte mi, abych se s vámi podělila o nádherný zážitek, za který vděčím milovníkům 

divadla Járy Cimrmana – místním ochotníkům. Že přijde hodně lidí se očekávalo, protože 

předchozí dvě hry měly velký úspěch nejen ve Světlé Hoře, ale i v Bruntále a okolí. Proto 

obec nachystala všechny židle, které vlastní, ale i lavečky, kdyby přišlo víc než 380 lidí. 

Přestože začátek byl v 19 hodin, už půl hodiny předem byl sál téměř plný a na poslední 

diváky, kteří přišli těsně před začátkem, už se nedostalo místo ani na lavečkách. Proč o 

tom tak podrobně píšu: mezi nadšenými diváky byli díky rodině Zapalačové i manželé 

Ruskovi z Krnova. Už tam sice žijí dlouho, ale předpokládám, že všichni místní nad 25 

roků ví, o kom mluvím. Paní Rusková byla jejich milovanou paní učitelkou ve školce a 

pan Rusek je učil ve škole, spoustu z nich vedl ve skautu a později v turistickém oddíle a 

byl takovým „inventářem“ zdejší školy. Po skončeném představení s nadšením mluvili 

nejen o hře, ale i o tom, jak to tady všechno máme bezvadné, jak ta obec se stará o 

kulturu a podporuje aktivity lidí. Takže jsem si uvědomila, že se lidé v naší obci vlastně 

dělí na dvě velké skupiny – lidé, kteří sice pro obec nic moc neudělali a nedělají, ale 

kritizují všechno kolem a pak ty, kteří vědí, že všechno nemůžeme mít hned a okamžitě, 

ale můžeme ke zlepšení přispět i vlastní činností a nečekat, až to za nás někdo udělá. Jsem 

ráda, že těch lidí ve druhé skupině stále přibývá a patří jim za to můj vřelý dík. 
       Zdraví Libuše Štýbnarová, místostarostka 

 

 

 

V. Vojtíšek  starosta obce     554 773 151 

M. Marková matrika, sociální služby, podatelna  554 773 150 

R. Soroková ev. obyvatel, pohledávky, byt.hospodářství  554 773 152 

M. Nováková účetní obce, pokladna       554 773 153 

Ing. J. Kukučka výstavba, živ.prostředí, pozemky, czechpoint554 773 155 

Z. Hájková  sekretariát      554 773 157 

Z. Šamaj  pracovník obce     731 187 210 

Ing. L. Školoud lesník       734 326 507 
 

 www.svetlahora.cz e-mail: svetlahora@svetlahora.cz  fax: 554 773 159 

 

   DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

Policie ČR       158  

Záchranná služba      155  

Hasiči        150 

Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  

Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je 

k dispozici 24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní službě, ale i 

případné odborné zdravotnické rady 
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VÝPIS Z USNESENÍ ZE 3. ZASEDÁNÍ  

ZASTUPITELSTVA OBCE SVĚTLÁ HORA 

konané dne 23. 2. 2015 

Zastupitelstvo obce schválilo:                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

 provádění pořizování, údržby, opravy a rekonstrukcí obecního majetku (s výjimkou 

havárií) zastupitelstvem a radou obce pokud možno na základě zpracovaného projektu 

s použitím dotací 

 přerozdělování 100% příjmů z loterií z rozpočtu obce každoročně na sport, kulturu a 

školství – podporu dětí a mládeže 

 předkládat po ukončení stavebních akcí jejich závěrečné vyúčtování zastupitelstvu obce 

 prodej  pozemku  parc.č. 1376 trvalý travní porost o výměře 1180 m2  v k.ú. 

Dětřichovice 

 záměr na prodej pozemků parc. č. 991/2 trvalý travní porost o výměře 2 818 m2, parc. 

č. 995/1 trvalý travní porost o výměře  3 483 m2 a parc. č. 995/9 trvalý travní porost o 

výměře 360 m2, vše  v k.ú. Světlá ve Slezsku 

 záměr na prodej pozemků parc.č. 995/4 trvalý travní porost o výměře 71 m2 a části 

pozemku parc.č. 995/8 ostatní plocha o výměře cca 100 m2 vše v k.ú. Světlá ve Slezsku 

 záměr na prodej pozemků parc.č. 995/8 ostatní plocha - jiná plocha o výměře cca 5 600 

m2  a  parc.č. 995/10 ostatní plocha - jiná plocha o výměře 3 532 m2 vše v k.ú. Světlá ve 

Slezsku 

 záměr na směnu budovy č.p. 323 na pozemku p.č. st. 161 včetně příslušenství a 

pozemků p.č. st. 161, 201/1, 802/1 a 800/4 v k.ú. Světlá ve Slezsku (současná budova 

hasičské zbrojnice) v majetku Obce Světlá Hora, Světlá 374, 793 31 Světlá Hora za 

budovu č. p. 443 na poz. p.č. st. 322, včetně příslušenství a pozemků p.č. st. 322, 34/1, 

34/2 a 1981 v k.ú. Světlá ve Slezsku (současná autoopravna) v majetku firmy ELAP 

v.d., Světlá 321, 793 31 Světlá Hora 

 rozpočet obce Světlá Hora na rok 2015 v odvětvovém třídění rozpočtové skladby: 

v příjmové části ve výši  24 426 879,-Kč   

ve výdajové části ve výši 30 008 800,- Kč     

           financování      6 811 921,- Kč 

 rozpočtový výhled obce Světlá Hora na období 2015 – 2026 

 plán stavebních akcí na rok 2015 dle předloženého seznamu 

 Zásady pro poskytování dotací z rozpočtu obce Světlá Hora 

 poskytnutí dotace z rozpočtu obce Světlá Hora na rok 2015 ve výši 120. 000,- Kč 

společností Help-in o.p.s., Bruntál 

 poskytnutí dotace z rozpočtu obce Světlá Hora na rok 2015 ve výši 120. 000,- Kč 

Tělovýchovné jednotě Světlá Hora 

  inventarizaci majetku a závazků obce Světlá Hora za rok 2014, včetně inventarizační 

zprávy 
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Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 zápis z 2. zasedání zastupitelstva obce konaného dne 15. 12. 2014 „s námitkou“ 

jednoho z ověřovatelů zápisu že v bodě č. 1 schvalovaného programu z tohoto 

zasedání nazvaném „Projednání vyhlášení záměru na výměnu budovy současné 

hasičské zbrojnice za budovu současné autoopravny“ byly uvedeny přilehlé pozemky, 

které nebyly jmenovány ale byly vyznačeny v grafické podobě 

 připomínky člena zastupitelstva obce k zasedání zastupitelstva obce konaného dne 15. 

12. 2014 

 zápis ze zasedání Finančního výboru konaného dne 2. 2. 2015. a 17. 2. 2015 

 zápis ze zasedání Kontrolního výboru konaného dne 26. 1. 2015 a  16. 2. 2015 

 

Zastupitelstvo obce odložilo: 

 projednání návrhu, aby se 100% příjmů z daně z nemovitosti a 50 % příjmů z prodeje 

majetku vracelo do těch místních částí, kde byly vybrány a doporučuje projednat tento 

návrh se zástupci osadních výborů 

 

Zastupitelstvo obce neschválilo: 

 provedení výběru dvou pracovníků starostou obce do stálého pracovního poměru pro 

stavební a zednické práce 

 návrh na zpracování studie proveditelnosti k výstavbě RD na poz. parc.č. 771/2 trvalý 

travní porost v k.ú. Světlá ve Slezsku 
 

Celé znení usnesení naleznete na webových stránkách obce 
 

http://www. svetlahora.cz/obecní úřad/ usnesení zastupitelstva obce 
 

Originály usnesení zastupitelstva obce jsou uloženy na OÚ (přízemí, M. Marková) a je do 

nich možno nahlížet, pořizovat si výpisy nebo jejich kopie, a to v úřední dny (pondělí, 

středa) od 7. 00 do 16. 30 hod.  

M. Marková 

 

Výpis z usnesení z 5. schůze Rady obce Světlá Hora 

konané dne 16. 3. 2015 

 

Rada obce schválila: 

 pronájmy bytů a nebytových prostor 

  smlouvu o právu provést stavbu „III/4525-silniční propustek, km 4,089 v obci 

Dětřichovice“,  

  zapojení obce Světlá Hora do happeningu „Hodina Země 2015“ v rámci, kterého bude 

dne 28. března 2015 od 20.30 do 21.30 hod. vypnuto veřejné osvětlení, jako gesto 

připojení se obce k ochraně životního prostředí a klimatu 
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  rozpočtové opatření č. 1/2015 k rozpočtu obce Světlá Hora na rok 2015 

 poskytnutí dotace z rozpočtu obce Světlá Hora na rok 2015 ve výši 15. 000,- Kč SDH 

Suchá Rudná 

 poskytnutí dotace z rozpočtu obce Světlá Hora na rok 2015 ve výši 35. 000,- Kč SDH 

Světlá Hora 

 poskytnutí dotace z rozpočtu obce Světlá Hora na rok 2015 ve výši 7. 000,- Kč Slezské 

diakonii - Středisko Bethel Bruntál 

 poskytnutí dotace z rozpočtu obce Světlá Hora na rok 2015 ve výši 5. 000,- Kč 

Městské knihovně v Bruntále 

 darovací smlouvu o poskytnutí finančního daru ve výši 10. 000,- Kč z rozpočtu obce 

Světlá Hora na rok 2015 pro Policii ČR, obvodní odd. ve Vrbně pod Pradědem 

 podání žádosti o dotaci na projekty „Třídění a likvidace BRO v obci Světlá Hora“ a 

„Snížení energetické náročnosti objektu obecního úřadu“, příkazní smlouvu s Ing. 

Kříbkovou na zpracování žádosti a smlouvu s firmou Energo-Steel na zpracování 

energetického auditu ( BRO – biologicky rozložitelný odpad) 

 záměr na pronájem pozemku parc.č. 1092/1 ostatní plocha o výměře 3 031 m2 v k.ú. 

Dětřichovice 

 

Rada obce doporučila zastupitelstvu obce schválit: 

 smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje ve výši 50. 000,- Kč 

a 120. 000,-Kč na zabezpečení akceschopnosti jednotky SDH Světlá Hora,  

 prodej nově vzniklého pozemku  parc.č. 995/25 ostatní plocha - jiná plocha o výměře 

863 m2 odděleného z pozemku parc.č. 995/8 ostatní plocha - jiná plocha o výměře 9149 

m2 vše v k.ú. Světlá ve Slezsku 

 prodej nově vzniklého pozemku parc.č. 128/4 travní porost o výměře 464 m2 

odděleného z pozemku parc.č.128/2 travní porost o výměře 613 m2 vše v k.ú. Podlesí 

pod Pradědem 

 refinancování dlouhodobého investičního úvěru vedeného Sberbank CZ a.s. Komerční 

bankou 

 

Rada obce pověřila:  

 starostu Václava Vojtíška jednáním o refinancování stávajícího úvěru u Sberbank CZ 

a.s. a přípravou podkladů v této věci pro jednání zastupitelstva obce  

 starostu Václava Vojtíška jednáním ohledně zajištění dotací - projekty „Třídění a 

likvidace BRO v obci Světlá Hora“ a „Snížení energetické náročnosti objektu obecního 

úřadu“ a zajištěním energetického auditu objektu Světlá 374 
 

Celé znění usnesení najdete na webových stránkách obce 
 

http://www. svetlahora.cz/obecní úřad/ usnesení rady obce 
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Originály usnesení rady obce jsou uloženy na OÚ (přízemí, M. Marková) a  je do nich 

možno nahlížet, pořizovat si výpisy nebo jejich kopie, a to v úřední dny (pondělí, středa) 

od 7. 00 do 16. 30 hod.  

M. Marková 

 

POZVÁNKA NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 

 

Srdečně zveme všechny občany na 4. zasedání Zastupitelstva obce Světlá Hora, které 

se bude konat v pondělí 13. dubna 2015 od 17. 00  v přístavbě MŠ Světlá 416 (přízemí) 

ve Světlé Hoře 
 

Program: 

 Kontrola plnění usnesení ze 3. zasedání zastupitelstva obce konaného dne 23. 2. 2015 

 Zpráva o činnosti rady obce od posledního zasedání zastupitelstva obce, tj. od 23. 2. 

2015 do 13. 4. 2015 ( RO 5/2015 – 16. 3. 2015) 

1. rozpočtové opatření č. 1/2015 k rozpočtu obce Světlá Hora na rok 2015 – na 

vědomí 

2. pozemky ve vlastnictví obce  (prodeje poz. parc.č. 995/25  k.ú. Světlá ve Slezsku, 

poz. parc.č. 128/4 k.ú. Podlesí pod Pradědem, záměry na prodeje poz. parc.č. 

771/11, 771/12, 771/13, 771/14,771/15 a 771/16 vše v k.ú. Světlá ve Slezsku 

 Směna budovy č.p. 323 na pozemku p.č. st. 161 včetně příslušenství a pozemků p.č. 

st. 161, 201/1, 802/1 a 800/4 v k.ú. Světlá ve Slezsku (současná budova hasičské 

zbrojnice) v majetku Obce Světlá Hora, Světlá 374, 793 31 Světlá Hora za budovu č. 

p. 443 na poz. p.č. st. 322, včetně příslušenství a pozemků p.č. st. 322, 34/1, 34/2 a 

1981 v k.ú. Světlá ve Slezsku (současná autoopravna) v majetku firmy ELAP v.d., 

Světlá 321, 793 31 Světlá Hora 

  Smlouvy o poskytnutí dotací z rozpočtu Moravskoslezského kraje na zabezpečení 

akceschopnosti jednotky  SDH Světlá Hora 

 Nabídka hasičského záchranného sboru na doplnění techniky pro jednotku SDH 

Světlá Hora (druhosledové vozidlo) 

 Registrace akce a Rozhodnutí o poskytnutí dotace na projekt „ Konsolidace IT a nové 

služby TC obcí“ 

  Refinancování dlouhodobého investičního úvěru vedeného Sberbank CZ a.s. 

  Osadní výbory 

 Jednací řád zastupitelstva obce  

  Různé 

Těšíme se na Vaši účast. 

Václav Vojtíšek, starosta  
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Zpráva kontrolního výboru 

 

K 23. únoru 2015, kdy se konalo zastupitelstvo obce (ZO), provedl Kontrolní výbor (KV) 

kontrolu 2 kupních smluv prodeje majetku obce. Zastupitelstvo bylo s našimi výsledky 

činnosti obeznámeno dne 23. 02. 2015. Obecní zastupitelstvo vzalo výsledky naší činnosti 

na vědomí. Na základě této skutečnosti můžeme uveřejnit do zpravodaje náš závěr ze 

dvou výborů, které se konaly 26. ledna 2015 a 16. února 2015. 

Při kontrole prodeje pozemků byly v návaznosti na zákon č. 128/2000 Sb. o obcích 

(obecním zřízení) zjištěny tyto nedostatky: 

 

 U kupních smluv (KS) nejsou přiloženy důvodové zprávy s odůvodněním prodeje. 

 V usneseních zastupitelstva je schválena pouze cena pozemku bez uvedení dalších 

poplatků a daně. Tyto náklady se ale poté objevují v kupních smlouvách a jsou tudíž 

nad rámec schváleného usnesení ZO. Toto je dle starosty p. Vojtíška ošetřeno 

usnesením zastupitelstva z roku 1997, které bude vyhledáno v archivu a bude 

doloženo kontrolnímu výboru i zastupitelům obce. 

 Při projednávání prodeje pozemků není zastupitelstvo informováno o odhadní ceně či 

ceně dle znaleckého posudku (§ 39, odst. 2 zákona č. 128/2000), a tím není umožněno 

srovnání s cenou stanovenou usnesením ZO (stavební, rekreační objekty). 

 V kupních smlouvách není stanoven termín realizace výstavby RD nebo rekreačních 

objektů, popřípadě předkupní právo obce v případě, že kupující do určité doby 

nezahájí výstavbu. Toto předkupní právo by bylo zapsáno i do katastru nemovitostí. 

Tímto by se předešlo spekulativnímu prodeji pozemků třetí osobě a v případě, že by 

kupující do určitého termínu nezahájil výstavbu, měla by obec právo odkoupit 

pozemek zpět za cenu původního prodeje. Doporučujeme, aby tyto podmínky byly 

uvedeny v kupní smlouvě a také v katastru nemovitostí.  

 Chybí směrnice na ocenění stavebních parcel – nebylo zatím vůbec projednáno ZO. 

 Problém při prodeji částí pozemků, kdy je rozloha části pozemku uváděna pouze 

odhadem (cca x metrů) a nesoulad v označení parcel (dle zákona o k. ú.). Další 

problém vidíme v postupu, který není v souladu s judikaturou Nejvyššího soudu (NS) 

– záměr, prodej, kupní smlouva s doložkou – k tomuto bodu se na zastupitelstvu obce 

vyjádřila  členka KV Lenka Příhodová.  

Na základě rozhodnutí KV byl na ZO předložen návrh usnesení v tomto znění: 

„Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje, aby před prodejem, směnou, pronájmem, 

pachtem, či jiným zásahem do majetku obce, měl KV možnost vyjádřit se k právnímu 

postupu dané věci.“ – ZO tento návrh neschválil. 

Odůvodnění: 
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Kontrolní výbor chce poskytnout vyjádření k postupu dříve, než určený orgán obce 

provede konečné rozhodnutí. Nevidíme přínos naší práce v kontrole věcí, o kterých bylo 

již nevratně rozhodnuto a není tudíž možnost toto rozhodnutí jakkoliv měnit. Kontrolní 

výbor by tímto chtěl i zamezit vzniku nedostatků při právním postupu (viz. výše). Ke 

starším případům bychom se vraceli na základě podnětů od občanů či jiných osob. 

Na základě doposud předložených materiálů KV projevil nesouhlas se směnou 

budov hasičské zbrojnice a areálu bývalé autoopravny (viz. prosincové usnesení 

ZO) a to z těchto důvodů: 

 

 Hlasový záznam schvalovaného usnesení ZO z prosince 2014 nesouhlasí s písemnou 

podobou – na únorovém zastupitelstvu bylo toto usnesení revokováno a schválilo se 

nové. 

 Hlasovalo se pouze o záměru na směnu budov, ale v písemném usnesení byly uvedeny 

i pozemky, které nejsou součásti této budovy – na únorovém zastupitelstvu bylo toto 

usnesení revokováno a schválilo se nové. 

 Zastupitelé nebyli předem dostatečně seznámeni v písemné podobě s informacemi o 

směně budov: 

1. Odhady – navrhujeme naskenovat a emailem zaslat zastupitelům. 

2. Chybí písemné vyjádření od okresních hasičů. 

3. Není písemně doložen aktuální stav zbrojnice a odhadované finanční prostředky 

na opravy této budovy. 

4. Jaké je začlenění pozemků v rámci nového územního plánu obce u směnou 

navrhovaných pozemků? 

5. Chybí doložit investice po směně budov do „nové zbojnice“ – investice 

v následujících letech do oprav, výstavby věže na hadice, jak to bude se sirénou, 

klubovny, sociální zařízení aj. dle požadavku a potřeb hasičů. 

6. Nevidíme hospodárnost obce u této směny v návaznosti na § 38 zákona o obcích 

– obec bude jinému subjektu doplácet částku ve výši 680.000,-Kč v návaznosti 

na odhady, které zadala odhadci společnost ELAP, není porovnání cen dle § 39 

odst. 2 zákona o obcích, obec získá budovu s pozemky o výměře 3.000m2 na 

okraji obce do svého majetku za budovu s pozemky o výměře přes 6.300m2 ze 

svého vlastnictví. 

7. Jedná se budovu s dlouhou historií – mělo by být v zájmu obce starat se o takové 

budovy dle rozvoje a strategie obce. 

 KV vidí problém ve výjezdu zásahové jednotky na hlavní komunikaci z okrajové části 

obce (průjezd kolem nového dětského hřiště, DPS) 

Závěrem bychom chtěli dodat, že jako občané máte právo na informace o jednotlivých 

orgánech obce, proto bychom Vás chtěli o naší činnosti pravidelně informovat ve 

Zpravodaji. 

Alois Šimčík, Kontrolní výbor 
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Příspěvky zastupitelů 
Publikováno bez korektur a zásahů redakční rady 

 

ROZPOČET OBCE – 1/2015 – ÚVOD 

Vážení spoluobčané, dnes chci jménem, tzv. „opoziční skupiny" – takový název jsme si 

vysloužili při vyjadřování našich názorů - nastartovat seriál, kde bychom Vás chtěli 

každý měsíc informovat o rozpočtu obce. Je to nejdůležitější odpovědnost nás 

zastupitelů, na kterou navazuje hospodaření s obecním majetkem. Jelikož naší prioritou 

je  prosazovat zájmy občanů v rámci platné legislativy, tak jsme předložili na obec 

v písemné podobě připomínky a podněty o obsahu několik desítek listů, které budeme 

určitě časem upřesňovat a předkládat k vašemu posouzení. Tímto jsme chtěli 

konstruktivně přispět k debatě o rozpočtu na rok 2015, neboť jsme předpokládali, že po 

diskusi v zastupitelstvu se vypracuje kvalitní rozpočet pro Vás občany. Pro tuto potřebu 

jsme vypracovali v našem volnu náš návrh rozpočtu do tabulky, kde jsme dali vedle 

našeho i rozpočet vypracovaný na obci v rámci pracovních povinností ke srovnání. Pro 

přehlednost jsme také do tabulky vložili skutečné příjmy a výdaje za r. 2013, 2014, 

včetně procentních meziročních ukazatelů. Takovým způsobem naše tzv. skupina chce 

vracet důvěru nejen občanům, kteří nám dali hlas v komunálních volbách. Byl tento 

postup od nás konstruktivní, vstřícný a aktivní pro hospodaření „naší“ obce? Musíme 

s odstupem času konstatovat, že se jednalo o naší velkou naivitu požadovat 

konstruktivní debatu na ZO i v tak důležitém bodě. Jak jsem již uvedl na únorovém ZO – 

čas ukáže, kdo vypracoval kvalitnější rozpočet. Níže Vám popíši, jak u nás na obci 

funguje tzv. většinová demokracie. Posuďte sami, jestli takový prosazovaný postup je 

vždy ve prospěch obce? Nelíbí se Vám materiál pro ZO předkládaný starostou, či radou 

obce, tak dejte svůj protinávrh. Jakmile jej navrhneme, tak v 99% případů se protinávrh 

zamítne„koaliční většinou“ a pak se původně předložený návrh do ZO schválí. 

Z takových praktik je nám slušně řečeno smutno. Nesouhlasíme, aby se v řízení obce 

tvrdě prosazovaly pouze představy „pár lidí v obci“ a na oko se před voliči tvářili jako 

demokrati, neboť to schválilo ZO za pomocí hlasů „svých spolustraníků“. Naopak 

budeme vždy prosazovat věcnou diskusi ke každému tématu a pro Vaši zajímavost tak 

také činíme mezi námi níže uvedenými zastupiteli i mimo čtyři ZO ročně, což vidíte 

v našich příspěvcích. 

Alois Šimčík – zastupitel (souhlasí A. Meluchová, M. Hromádková, J. Zajac, P. Skála) 

 

 

KDO MŮŽE ZA HAVARIJNÍ STAV ZBROJNICE? 

Chci reagovat na příspěvek starosty Sdružení dobrovolných hasičů pana Bezy, který v 

něm objasnil skutečný stav zbrojnice. Její havarijní stav je hlavním argumentem 

zastánců směny. Jedná se určitě o rozumné tvrzení. Jestli jsou ale předkládaná fakta o 

současném stavu, tak si k tomu něco řekněme. Zastupitelé by se měli řídit zákonem o 

obcích, což stvrzujeme veřejným slibem při jmenování. V tomto zákoně se praví: 
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majetek obce musí být chráněn před zničením, poškozením, odcizením nebo zneužitím a 

zastupitelé rozhodují s péčí řádného hospodáře a to účelně, hospodárně, svědomitě a 

profesionálně na základě dostatečných informací, bez vědomého preferování 

soukromých zájmů na úkor obce. Postupovalo se při předkládání směny zbrojnice 

v souladu s výše uvedenými argumenty? A teď z jiného soudku. Obec měla v letech 

2012 až 2014 v rozpočtu vyčleněnou sumu 1.080.000,-Kč na opravy střechy, podlahy, 

vrat zbrojnice a dokonce rada obce v roce 2014 schválila investici na opravu topení ve 

výši 127.389,-Kč. Zde se znovu odvoláváme na zákon, kde se praví: rada obce 

zabezpečuje hospodaření podle schváleného rozpočtu zastupitelstvem. Opakujeme! 

Zastupitelstvo vyčlenilo na opravy zbrojnice 1.080.000,-Kč v letech 2012-2014. Proč 

rada a starosta neprovedli opravy dle schváleného rozpočtu zastupitelstvem obce? Proč 

jste vy hasiči (pan Beza a jiní funkcionáři) nepožadovali provedení oprav v minulých 

letech? Proč si až nyní stěžujete? Není to účelové? Kdo způsobil současný havarijní 

stav zbrojnice? Sami si odpovězte! 

Skutečností je, že se majetek obce (zbrojnice) nachází v nelichotivém stavu a určitě je 

každému zastupiteli jasné, že je  nutné provést nějaké kroky k narovnání nečinnosti 

rady obce v minulých letech,aby mělo Sdružení dobrovolných hasičů pro svou 

záslužnou činnost co nejpřijatelnější podmínky. 

Jozef  Zajac – zastupitel (souhlasí A.Meluchová,M.Hromádková,A.Šimčík,P.Skála) 

 

NEJSME ODPŮRCI HASIČŮ! 

V příspěvku o rozpočtu naše tzv. "opoziční skupina“ objasnila princip hlasování 

v zastupitelstvu a náš přístup, kdy chceme při naší práci zastupitelů postupovat 

v souladu s platnými zákony a metodikami zpracovanými právníky, protože nikdo 

z nás není právník a chceme rozhodovat zákonně,co nejhospodárněji ve prospěch obce a 

ne dle nějaké sympatie, snahy se zalíbit, důvěry ve svého leadera, či jiné srdeční 

záležitosti. Je nutno si uvědomit, že nám zastupitelům, oproti hasičům, hrozí dle nového 

občanského zákoníku od 1. 1. 2014 pro porušení zákonného jednání trestněprávní 

stíhání, čemuž se chceme samozřejmě vyhnout. Při předkládání směny zbrojnice jsme 

postupovali právě dle těchto zmiňovaných důvodů a tak nikoho z nás neurazil příspěvek 

od pana Bezy, který reagoval na prosincové zastupitelstvo, i když se jej osobně 

nezúčastnil. V tomto příspěvku nacházíme důležité informace pro nás občany, když 

popsal aktuální stav zbrojnice, včetně připravenosti hasičů. Ujišťujeme Vás, že my 

všichni si jejich činnosti velice vážíme a proto - taky že nám byl znám skutečný stav 

zbrojnice - jsme předložili požadavek na rozpočet obce pro rok 2015, aby dle požadavků 

hasičů vznikl projekt na zbrojnici, včetně vybudování hasičského areálu na obecních 

pozemcích za stávající zbrojnicí pro cvičení hasičů, včetně na pořádání hasičských 

soutěží. Tak z nás prosím nedělejte nějaké odpůrce hasičů. U investic prosazujeme, 

aby se prováděly vždy s využitím dotací, což se na obci neděje. Na druhou stranu se 

musíme ohradit proti nepřesnému vyjádření pana Bezy. Takže - zastupitelé se musí 

řídit platným zákonem o obcích, kde se praví, že při rozhodování o majetku musíme 

mít úplné, pravdivé a kvalifikované podklady od předkladatele (případě směny zbrojnice 

to byl starosta), včetně jeho stanoviska věcného, tak formálně právního. A jelikož jsme 
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žádné podklady na zastupitelstvu neobdrželi, tak jsme je požadovali. Je to logické a 

správné?  

Marcela Hromádková – zastupitel (souhlasí A. Meluchová, J. Zajac, P. Skála, A. Šimčík) 

 

S PŘEDLOŽENOU SMĚNOU ZBROJNICE NEMŮŽEME SOUHLASIT 

Vážení spoluobčané, v tomto zpravodaji je o směně zbrojnice napsáno již mnoho, proto 

stručně:Nám se nelíbí, že je nám nabízená pouze jedna varianta a to směna s doplatkem 

680.000,-Kč.Musí být tak veliký? My tvrdíme, NE!Doplatek je vypočítaný ze 

znaleckých posudků, ne z tržní ceny.Kromě zbrojnice Elap získá navíc přes 3 tis. m2 

cenných pozemků ve středu obce, vedle firmy Elap a vedle domu pana Klímy. Na ZO 

pan Klíma směnu odůvodnil, tím, že provoz dílny jenerentabilní. Jsme si jisti, že by se 

mu nepodařilo prodat nerentabilní objekt v našich podmínkách za cenu odhadu - jak ho 

má získat obec! Dále jsme zjistili, že dílna byla zakoupena od pana Nykla za cenu 

podstatně nižší s vybavením, než za kterou jenyní obci nabízena bez vybavení. Při 

takových argumentech je doplatek obce námihodnocen jako nevýhodný, proto směnu 

nemůžeme podpořit. My navrhujeme, pokuduž má být schválena, aby se provedla bez 

finančního vyrovnání. Pokud by Elap nesouhlasil, nemusíme trvat na směně za každou 

cenu. Navrhujeme počkat a uvažovat společně s hasiči o dalších variantách, protože teď 

ještě na to máme prostor, ale jakmile směnu ZO schválí, tak pak už se bude jednat o věc 

nevratnou. Nikdo nám taky nesdělil, kolik peněz nás bude stát rekonstrukce zbrojnici po 

směně, ale jistě to nebude málo! Proto náš další argument směny bez vyrovnání je, 

žepokud bychom použili částku na doplatek (680 tis) k dofinancování dotace 90%, mohli 

bychom investovat do rekonstrukce zbrojnice 6,8 milionů Kč! A to by určitě stačilo k 

luxusnímu splnění všech požadavků hasičů a třeba i na novou.  

Pavel Skála – zastupitel (souhlasí A. Meluchová, M. Hromádková, J. Zajac, A. Šimčík) 

 

Otevřený dopis k omezení práv zastupitelů 

Vážení  spoluobčané, vážení zastupitelé a vážený pane starosto, 

chtěla bych reagovat na minulé číslo Zpravodaje, ve kterém padl dotaz, zda je vhodné 

zveřejňovat příspěvky a komentáře členů zastupitelstva ve Zpravodaji. Cílem tzv. 

radničních periodik, tedy i našeho Zpravodaje, by mělo být poskytování objektivních, 

vyvážených a různorodých informací  o činnosti a průběhu jednání občany volených 

zástupců tak, aby měli občané možnost utvořit si svůj vlastní názor a mohli sledovat 

nakolik jednotliví zastupitelé plní svá programová prohlášení.  Občané by měli mít 

k dispozici skutečný rozsah názorů, zpráv a komentářů všech politických a názorových 

skupin zastoupených v zastupitelstvu a všichni zastupitelé by měli respektovat právo 

občanů seznamovat se i s názory, které jim osobně nelichotí  nebo s nimiž nesouhlasí,  

protože veřejná funkce je službou celé veřejnosti a je tedy na občanech, aby jednotlivé 

názory posoudili.  Ne všichni občané mají možnost se zastupitelstva obce zúčastnit, ať už 

z časových nebo jiných důvodů, a obecní  Zpravodaj je tedy velmi vhodnou variantou 

komunikace s občany . Věřím, že dané příspěvky budou motivovat občany k tomu, aby 

zastupitelstvo navštívili. Považuji tedy za nesmyslné toto právo zastupitelům obce 

odpírat. Cením si faktu, že doposud byly příspěvky opozičních zastupitelů a jiných osob 
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zveřejňovány, i když v jiném  rozsahu než bylo požadováno, a doufám, že redakční rada i 

nadále prokáže svou otevřenost a  poskytne těmto příspěvkům přiměřený prostor.   

Andrea Meluchová 

 

Nejsem hasič,  

nikdy jsem nebyl. Dokonce ani mladý požárník. Proto jsem využil pozvání od velitele 

světlohorských hasičů a šel se podívat do stávající zbrojnice. A dobře jsem udělal - po 

několika letech, kdy jsem u hasičů nebyl, jsem zjistil, jak velké investice by stará budova 

potřebovala. Viděl jsem, v jakých stísněných podmínkách hasiči pracují. Vyslechl jsem si 

názory několika hasičů, byly mi tlumočeny názory či posudky opravdových odborníků z 

„okresu“ či „kraje“.  

Ano, na modernizaci staré budovy včetně rozšíření prostor bychom potřebovali více než 2 

miliony korun. A ještě by to nebylo úplně ono. Když jsem se poprvé dozvěděl o možnosti 

přesunout hasiče do nových prostor a slyšel jejich nadšené plány, byl jsem rád. Navíc 

zátěž obecní kasy je daleko nižší než původní plány na přestavbu staré zbrojnice. K tomu 

možnosti dotací – co více si přát. Sám jsem prosazoval rychlé vyřešení úředních postupů, 

zařazení na nejbližší jednání zastupitelstva. Ale ouha, díky procesním chybám a nejspíš 

díky nepochopení či neochotě některých zastupitelů se z nové zbrojnice stala dokolečka 

propíraná kauza.  

Jsem rád, že na zmíněné schůzce u hasičů se všechno objasnilo, všichni účastníci 

pochopili prospěšnost přesunu našich hasičů – alespoň podle mého dojmu. Hasiči nám 

objasnili mnohdy zkreslené informace ohledně dojezdu, výjezdové trasy, umístění sirén, 

dostavby věže na sušení hadic, možností získání dotací z kraje a další. Snad se tedy vše 

podaří dotáhnout do zdárného konce a naši hasiči budou mít vyhovující zázemí pro 

dospělé i pro děti – mimochodem mladých hasičů se pravidelně schází více než 20! Co by 

za takovou základnu daly jiné organizace… Ať se tedy hasičům daří stejně dobře i 

v novém prostředí!  

       Leoš Sekanina, zastupitel 

 

HOSPODAŘIT NEUMÍME 

 "To pole rodí, po kterém hospodář chodí" je staré přísloví, které jsme použili, když 

jsme chtěli, aby se hospodařilo lépe - tedy systematicky, promyšleně a průhledně a to za 

využití dotací, které se všude nabízejí. Mrzelo mně zejména rozhazování obecních peněz 

před volbami - nejen bez dotací, ale i po osmiletém škudlení. Na to, že výběrová řízení 

nejsou v pořádku jsem upozornil, ještě jako zastupitel, zápisem, který dostali všichni 

zastupitelé a přednesl jsem ho na zasedání ZO. Nulová reakce byla jedním z důvodů (ne 

hlavní) mého odstoupení ze ZO. Abychom zabránili plýtvání, tak jsme prosazovali 

usnesení, že se bude pořizování a oprava obecního majetku (mimo havárií) realizovat 

výhradně za přispění dotací. To však ZO v závazné formě nepřijalo. Naše argumenty 

nebyly brány vážně, proto jsem se podíval na závěrečné účty okolních obcí. Sousedé 

dokázali získat dotace na opravy komunikací, zlepšení vzhledu obce, hřiště, zateplení 

budov, opravy kulturních památek apod. Výčet jednotlivých akcí, který bych mohl uvést, 
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přesahuje možnosti Zpravodaje. Proto předkládám pouze tabulku, která je dostatečně 

vypovídající. Za případné nepodstatné nepřesnosti se omlouvám, vycházel jsem z údajů 

publikovaných na internetu. 

Ing. Ladislav Konopka, bývalý zastupitel, za SNK Prosperita 

Dne 25. dubna 2015 v 10.00 hod proběhne v obřadní síni Obce Světlá 
Hora vítání občánků. 
  

Tímto srdečně zveme všechny rodiče, prarodiče, sourozence a 
ostatní členy rodiny, aby přišli naše malé občánky přivítat. 
Program pro naše nejmenší připravila MŠ Světlá Hora. 
Všem rodičům budou včas zaslány osobní pozvánky. 

 Radka Soroková, obec Světlá Hora 

Světelská pohoda vás zve: 
17.4. od 17 hodin na pravidelný kurs keramiky do přístavby MŠ. 

30.4. od 17 hodin na Stavění máje tradičně na prostranství u hřiště ve Světlé a současně 

na Pálení čarodějnic – soutěže pro malé i velké čarodějnice u kabin. Po upálení 

„čarodějnice“ pak na táboráku opečeme párky, které budou ve stánku v prodeji za 

symbolickou cenu.         

        Na setkání se těší pohodáři 

Kotlíkový guláš 2015 

Dovolujeme si vás informovat, že se 30. 5. 2015 uskuteční 7. ročník Světlohorského 

vaření kotlíkového guláše. Hlavními pořadateli budou Obec Světlá Hora ve spolupráci se 

Obec 
Dotace na opravy a 

investice 2010-2014 
Počet obyvatel k 

1.1.2015 
Dotace v tis Kč na 1 

obyvatele 

Rudná pod Pradědem 7820 383 20,4 

Andělská Hora 3878 308 12,6 

Staté Město 9324 893 10,4 

Svělá Hora 2087 1459 1,4 
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Světelskou pohodou a manželi Mozolovými. Více informací bude zveřejněno v květnovém 

zpravodaji a na plakátech. 

Povinné očkování psů 

Očkování ve Světlé Hoře v sobotu 18.4.2015 a v neděli 19.4.2015. 

Rozpis očkování v sobotu a v neděli : 

14.00 – 14.15 Dětřichovice-dolní autobusová zastávka 

14.30 – 14.55 Stará Voda-zastávka autobusů 

15.00 – 15.20 Suchá Rudná – parkoviště u Hotelu PARAMON 

15.30 – 15.45 Podlesí – u penzionu Podlesí 

16.00 – 18.00 Světlá – před obecním úřadem Světlá Hora  

Očkovat bude MVDr. Josef Mužík – tel. 603 494 455 

Římskokatolická farnost Malá Morávka Informuje 

Bohoslužby o Velikonocích 2015 

Květná neděle (29.3.2015) - 09:30 Rudná p. Prad. 

Zelený čtvrtek (2.4.2015) - 18:00 Malá Morávka 

Velký pátek (3.4.2015) - 14:00 Andělská Hora - Křížová cesta na Annaberg 

Velký pátek (3.4.2015) - 18:00 Malá Morávka 

Bílá sobota (4.4.2015) - Velikonoční vigilie - 20:00 Malá Morávka 

Velikonoční neděle (5.4.2015) - 09:30 Malá Morávka 

 

Pokud potřebujete zajistit dopravu, obraťte se na p. Fialovou. 

Vážení spoluobčané, možná se vám (stejně jako mně) objevil ve schránce 

žlutočervený malý letáček s textem "Revoluce ve vytápění z Japonska" nebo 

"Čertovsky velké teplo...". Letáček mne zaujal textem, že k vytápění 

nepotřebujete ani plyn a ani elektřinu. Koukl jsem na webové stránky, kde se to 

jen hemží negativními ohlasy na výrobek i firmu, která jej nabízí. O 

podvodnících, kteří se zaměřují především na seniory, byl natočen už před 

několika lety(!) i televizní pořad "Černé ovce". Dávejme si velký pozor na to, 

co letáčky ve schránkách nabízejí!    

Leoš Sekanina 
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Náročný únor pro Mladé hasiče:  
Měsíc únor pro nás znamenal hlavně přípravu  na Halovou soutěž v 

Havířově. (Neoficiální mistrovství Čech, Moravy, Slezska a 

Slovenska). O víkendu 20., 21. a 22. 2. 2015 jsme se s vedoucí 

Martinou, zúčastnili zimního soustředění v obci Holčovice. Toto 

soustředění, které bylo společnou přípravou na tuto soutěž, kterého 

se zúčastnil náš kolektiv spolu s kolektivem Mladých hasičů 

Holčovice – Spálené. Tímto děkujeme obci Holčovice,  že poskytla 

prostory (tělocvična, klubovna a kuchyňka) a finančně přispěla na 

oba kolektivy.  

Soustředění se zúčastnilo 16 našich dětí a vedoucí Martina a 17 dětí      

z Holčovic a jejich vedoucí p. Veronika Sztyperová a p. David 

Sztyper. Učili jsme se uzlovou štafetu, která je pro nás novinkou v okrese Bruntál se v 

uzlové štafetě nesoutěží. Dále jsme opakovali štafety požárních dvojic a štafety 4x 40 m. 

Kromě učení si dětí užily i plno zábavy ve volných chvílích. Za dětmi přišel i vicemistr v 

kulturistice Jakub Prchal.  

Poslední únorový víkend nás už čekala obávaná soutěž a to rovnou již zmiňované 

neoficiální mistrovství Čech, Moravy, Slezska a Slovenska. Soutěž se uskutečnila v 

sobotu 28. 2. 2015 v Havířově. Z důvodu místa konaní a dopravy jsme s dětmi vyrazili už 

v pátek, a to vlakem do Karviné, kde nám bezplatné ubytovaní poskytl místní sbor 

dobrovolných hasičů SDH Karviná – Ráj. Děkujeme jejich veliteli p. Miroslavu Orságovi 

a p. Marcele Orságové za to, že se o nás celý víkend starali (doprava na soutěž – 2 vozidla 

hasičů, vaření). Zúčastnilo se 16 dětí a vedoucí p. Martina Orságová a p. Zdeněk Hudec.  

Kromě soutěže byla dětem umožněná i prohlídka sanitního vozidla, které poskytl Červený 

kříž Karviná. Pan Miroslav Orság (pracuje jako řidič sanitky a má i u hasičů funkci 

zdravotníka) nám vše odborně vysvětlil a nechal vyzkoušet.  

V soutěži jsme si nevedli špatně a ve velké konkurenci obstáli, což potvrzuje to, že náš 

kolektiv patří k nejlepším třem kolektivům v okrese Bruntál a u mladších žáku je dokonce 

tím nejlepším. 

Soutěžilo se v uzlové štafetě, štafetě požárních dvojic a štafetě 4x40 m.  

Družstvo starších žáku ve složení: Martin Král, Marie Metelková, Nikola Jurmanová, 

Tereza Vaváková, Klára Maňasová, Tereza Hudcová vybojovalo 29. místo ze 40 družstev.  

Mladší žáci ve složení: Veronika Králová, Terezia a Daniel Jurmanovi, Simona Šusterová, 

Adam Harazin, Eliška Černobílová, Tereza Želinská, Kateřina Taranzová, Martina a Petr 

Nekoranecovi překvapili a před plnou sportovní halou obsadili nádherné 9. místo z 28 

družstev (uzlová štafeta -  9. místo, štafeta požárních dvojic – 9. místo, štafeta 4x 40 m – 

15. místo).   

Pochvala všem dětem a hlavně nejmladšímu Petrovi za odvahu, zvládl vše stejně jako jeho 

zkušenější kamarádi.  

Gratulujeme, byli jste skvělí jen tak dal !!!!             

                                                  Martina Orságová 

 

P.S.   Jak z výše uvedeného vyplývá, únor byl pro mladé hasiče náročný, ale ani další 
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měsíce nebudou lehké. V březnu se budou mladí hasiči připravovat na plnění odznaků 

odborností a zapojí se do výtvarné a literární soutěže Požární ochrana očima dětí. A už 

nyní vlastně začala příprava na jarní kolo hry Plamen, které se letos bude konat 9. 5. 2015 

v Široké Nivě. Náš kolektiv zde bude chtít navázat na úspěšné vystoupení z loňského roku.  

                                                          Zdeněk Hudec 

Naše školy informují rodiče – a nejen je  

MMATEŘSKÁATEŘSKÁ  ŠKOLAŠKOLA  VEVE  SSVĚTLÉVĚTLÉ  HHOŘEOŘE  

Březen je pohádkovým měsícem a byl jím i letos. S dětmi jsme se společně vžívali 

do pohádkových postav, povídali si o dobru i zlu, a to nejen v pohádkách, ale i v 

našich současných životech. Malovali jsme, hráli si divadlo a prožívali společně 

vše pěkné, co je s pohádkami spojeno. 

Ve čtvrtek 5. března přijelo do naší školky divadélko s pohádkovým 

představením – „KAŠPÁREK A JEŽIBABA“. 

Další čtvrtek 26. března jsme se sešli s dětmi a rodiči na již tradičním VELIKONOČNÍM 

TVOŘENÍ. Společně jsme si vyrobili košíček s vajíčky, velikonoční kuřátka a také perníkového 

zajíčka, kterého jsme napekli a nazdobili. Nevíme, zda zajíček došel domů či skončil po cestě v 

bříšku, ale nejdůležitější je, že jsme se potěšili a bylo nám pospolu dobře. 

Za odměnu naší šikovnosti a píle k nám přijelo opět divadélko, a to v pátek 27. března s 

pohádkou „JAK ANIČKA KE ŠTĚSTÍ PŘIŠLA“. 

A v sobotu 28. března jsme přispěli k jarní a velikonoční náladě veselými básničkami, které 

přednesly děti naší školky na akci VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ ve Světlé Hoře. 
 

Co nás čeká? 

Ve čtvrtek 16. dubna proběhne zápis do Mateřské školy ve Světlé Hoře.  Zápis probíhá jako 

administrativní úkon mezi zákonnými zástupci a vedením školy, a proto účast dětí není vhodná. 

Přineste s sebou, prosím, rodný list dítěte. Všichni rodiče, jejichž děti mají trvalé bydliště v obci 

Světlá Hora a Andělská Hora, dostanou pozvánku k zápisu poštou. 

Ve středu 22. dubna přijede do školy firma Photodienst z Brna s nabídkou fotografií s jarní 

tématikou. V případě vašeho zájmu se zapište do seznamu u paní učitelky. 

V sobotu 25. dubna přivítáme na obci Světlá Hora další z nových občánků a my děti 

přispějeme k této krásné chvíli pohádkovým pásmem. 

V době velikonočních prázdnin 2. – 3. dubna 2015 (čtvrtek a pátek), bude Mateřská škola 

ve Světlé Hoře uzavřena.      

Michaela Horáková, zástupkyně ředitele pro MŠ   
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ZZÁKLADNÍÁKLADNÍ  ŠKOLAŠKOLA  VV  AANDĚLSKÉNDĚLSKÉ  HHOŘEOŘE 

Ani v měsíci březnu jsme si nedovolili zahálet. Březen byl pro nás všechny měsícem 

pilné práce a dalších úspěšných aktivit.  

V měsíci březnu jsme opět obdrželi certifikát Rodiče vítáni od společnosti EDUin 

(EDUin je obecně prospěšná společnost, která usiluje o to, aby se téma vzdělávání stalo 

celospolečenským tématem). Dle posouzení této organizace splňujeme dostatečné 

množství kritérií k tomu, abychom mohli tento certifikát vlastnit. Certifikát je garancí, že 

pokud rodiče navštíví naši školu, budou jejich názory, připomínky či prosby vždy 

vyslyšeny. Certifikát nás zařazuje mezi školy, kterým nejsou problémy dětí a jejich 

rodičů lhostejné, nebráníme se tak řešení všeho, co je zapotřebí.  

Měsíc březen byl rovněž velmi důležitý pro naše deváťáky, protože  odevzdávali 

přihlášky na střední školy. Věříme, že si správně vybrali  školu budoucí a že se na tu  

bývalou = naši, budou v budoucnu rádi vracet, budou na ni vzpomínat s láskou a 

respektem.  

V druhé polovině března jsme se také začali intenzívněji zamýšlet nad další budoucností 

projektu Žába, který  ve spolupráci s CHKO Jeseníky už několik let zajišťujeme. 

Především vzhledem k nebezpečí (pohyb po poměrně frekventované silnici …), které při 

budování zábran a následném přenosu zachycených obojživelníků hrozí, bude nutno tuto 

záležitost projednat se všemi zainteresovanými a zvolit některou z variant navrhovaných 

CHKO. 

Akce v březnu 

ČEZ Street Hockey—12.3.2015 

Jedná se o masový florbalový turnaj hraný v Moravskoslezském a Olomouckém kraji a v 

okrese Vsetín, který je určen žákům do 13 let. Turnaje se účastní pětičlenná družstva s 

náhradníkem. Pouť naší školy skončila v oblastním kole, ve kterém nám byla přidělena 

ZŠ Bruntál Okružní. Vzhledem k rekonstrukci naší tělocvičny a nerozehranosti jsme 

dvojzápas se soupeřem pojali jako trénink se ziskem zkušeností. Ve výsledku nás 

nemuselo mrzet, že jsme nepostoupili do dalšího kola a ostudu jsme neudělali. Srdnatě 

nás reprezentovali: Šárka Lukaštíková, Rosťa Kameníček, Ondra Hynek, Marie 
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Andrysová a Terka Vaváková.  

Mgr. Eva Kyšová 

 

Řecký den - 4. 3. 2015  

Není občas na škodu popustit uzdu své fantazii a prožít s našimi žáky netradiční školní 

den. Se svými kolegy jsme pro ně připravili zážitkové dopoledne. Nepotřebovali žádné 

učebnice, sešity, pravítka či jiné pomůcky, přesto se dozvěděli alespoň špetku z tradičních 

zvyklostí našich, pravda trochu vzdálenějších, spolužáků ze slunného Řecka. Proč právě z 

Řecka? Jednak proto, že v našem regionu žijí řečtí občané po desetiletí, mnozí z nás máme 

mezi nimi své dlouholeté přátele a kamarády, a pak rádi získáváme nové poznatky z 

odlišné kultury. V neposlední řadě si v tomto měsíci připomínáme významné výročí – Den 

nezávislosti – kdy Řekové povstali proti turecké tyranii, která trvala téměř 400 let. A ejhle, 

již jsme o něco vzdělanější. 

Čeho se tedy středeční dopoledne 4. března týkalo? Žáci se seznámili s řeckou abecedou 

(porovnávali jsme ji např. s hlaholicí), krásnými písničkami, učili se typickému řeckému 

tanci – sirto – a musím prozradit, všichni na výbornou! 

Následovala výtvarná aktivita, jejímž cílem bylo vytvořit řecké bohyně Athénu a Démétér. 

Památky hlavního města Athén a ostrovy v Egejském moři byly prezentovány 

prostřednictvím filmového cestopisu, přitom žáci vyplňovali pracovní list. 

Nechyběly sportovní aktivity týkající se olympijských her starověkého Řecka, ani 

informace o osobnostech a vynálezech učenců té doby (vrcholem bylo předvedení funkce 

Héronovy parní baňky). 

Zkrátka, činnosti velmi rozmanité, které se našim dětem skutečně líbily. 

Oběd ve školní jídelně, řecká specialita z vepřového masa, byl pak příjemným 

zakončením. Učení má prostě smysl. 

Mgr. Lenka Bartoňková 

Zapište si do kalendářů 

 13. dubna – začátek plaveckého výcviku - NŠ 

 16. dubna - čtvrtletní třídní schůzky + výstava výtvarných prací  

 22. – 30. dubna -  přijímací zkoušky na SŠ (1. kolo) 

 16. dubna – zápis dětí do MŠ 

 16. dubna – exkurze do Moravské Třebové – VIII. A 

 20. dubna – divadlo Opava 

 27. dubna - prodej stravenek, platby stravného 

     Mgr. Jan Vavřík, ředitel školy 
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Naměřené hodnoty meteorologických veličin v období 
21. 2. – 23. 3. 2015 

  datum hodnota 

Nejnižší naměřená teplota  (°C) 23. 3. - 5,4 

Nejvyšší naměřená teplota  (°C) 17. 3. 13 

Nejvyšší úhrn srážek              (mm) 15. 3. 5,6 

Nejvyšší rychlost větru       (km/h) 2. 3. 23,8 

Informace ze školní jídelny 

Stravné na měsíc květen (neplatíte-li bezhotovostně) můžete zaplatit v pondělí 27. 

dubna 2015 od 7:00 do 13:00 v kanceláři jídelny v ZŠ v Andělské Hoře! 

Upozorňujeme rodiče na možnost výhodnější a bezpečnější bezhotovostní platby obědů. 

Informace získáte v ředitelně školy nebo v kanceláři jídelny (554 737 031, kl. 17). 

Bohdana Vikartovská , vedoucí ŠJ 

 

 Zprávy ze školní meteorologické stanice 

Období: 21. 2. – 23. 3. 2015 

 
Název stanice: Andělská Hora     Nadmořská výška: 675 m n. m.   

Zeměpisná šířka: 50° 06' s. š.        Zeměpisná délka: 17° 24' v. d. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Za poslední měsíc jsme zažili zimní i jarní počasí. Teploty se převážně pohybovaly nad 

bodem mrazu, nejčastěji v rozmezí 0 °C až 8 °C. Vítr dosahoval vesměs rychlostí do 10 

m/s. Srážky jsme zažívali hlavně v první polovině sledovaného období, a to jak ve formě 

deště, tak i sněhu.  

Mgr. Eva Kyšová  
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Chovatelé ZO ČSCH Světlá Hora hodnotili činnost v roce 2014. 

14. února 2015 jsme se sešli na každoroční výroční schůzi, tentokrát 

v jídelně U jatek, abychom zhodnotili svou činnost za uplynulé 

období.                                                                         

Svou loňskou výstavní činnost v rámci okresu jsme zahájili u nás ve 

Světlé Hoře. Výstava, která se již tradičně pořádá zároveň s 

Jezdeckým dnem, zaručuje velkou návštěvu i nám a tím i výbornou příležitost k prezentaci 

naší organizace.                                                                                          

 Následovala Moravskoslezská výstava v Úvalně, kde jsme získali řadu ocenění: 

šampionku výstavy, 5 čestných cen a 1 pohár za králíky a 2 čestné ceny za holuby. Jan 

Meluch získal pohár a 3 čestné ceny, Jiří Lajmar pak 2 čestné ceny, a to za plemena 

Novozélandský červený, Stříbřitý divoce zbarvený, Činčila malá a Velký světlý stříbřitý. V 

kategorii holubů ceny získali Miloš Grepl a Ivan Sojka. 

 Další výstavy se uskutečnily v Krnově - Chomýži, Břidličné a ve Vrbně pod Pradědem, 

kde proběhla v září okresní soutěžní výstava. I tady jsme byli úspěšní: v králicích jsme 

získali    3. a  5. místo, v drůbeži 3. místo a v holubech 8., 10. a 12. místo. Celkově jsme 

skončili na místě 3. 

Následovaly výstavy v Bělé pod Pradědem a v Rapotíně, kde  jsme získali 6 čestných cen. 

Poté přišla výstava vyšší kategorie, a to Celostátní výstava mladých králíků a drůbeže 

v Litovli – Nasobůrkách. Tam jsme získali 3 čestné ceny za králíky Novozélandské 

červené a pohár za Stříbřité divoce zbarvené chovatelů Jana Melucha a Jiřího Lajmara.            

Závěrem roku se uskutečnily také speciální výstavy. V listopadu speciální výstava 

Stříbřitých malých králíků v Týništi nad Orlicí. Zde vystavovali Vladimír Ondráček a 

Štěpán Pelc, kteří získali 2 čestné ceny za Stříbřité malé světlé a Stříbřité malé havanovité  

a 1. místo v králicích a 5. místo v samcích. V prosinci pak proběhla speciálka zakrslých 

králíků v Tečovicích  u Zlína. Tady získal čestnou cenu Ladislav Rec za Zakrslé berany 

modré. V Úvalech u Prahy se konala speciálka Novozélandských červených a tam jsme 

doslova koncentrovali: Jan Meluch  získal tituly Šampiona pro vítězného samce a vítěznou 

samici a za kolekci 4 sourozenců titul Mistr klubu Novozélandských červených, Viliam 

Kolarčík  získal cenu za 3. místo v samcích. Tento náš člen navíc 

získal na Slovensku Mistra Slovenska za králíky Stříbřité divoce 

zbarvené, titul Šampion pro samici Novozélandskou červenou a 

čestnou cenu za kolekci těchto králíků.                                                                                                                      

Vyjeli jsme i do zahraničí – v říjnu jsme navštívili  Celoněmeckou 

speciální výstavu králíků Novozélandských červených,která 
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proběhla ve městě Chemnitz. Podařilo se nám nejen získat posily do našich chovů, zjistili 

jsme, jaké jsou nové trendy ve šlechtění tohoto plemene, ale hlavně jsme se setkali s 

nestory chovu Novozélandských červených králíků Gunterem Hahnem, 

Erichem Feiglem, Rudigerem Simonem, Manfredem Marksem a dalšími a získali jsme 

také nové kontakty, což je dobrý příslib do budoucna.                                                 

Závěrem bych chtěl poradit spoluobčanům, kteří chovají králíky, aby je ve stáří 8 – 10 

týdnů preventivně  očkovali proti moru. Tím předejdou zbytečným ztrátám ve svém 

chovu. I když jsou jen jateční, i to je velká škoda. 

Zpracoval Jan Meluch, předseda ZO ČSCH Světlá Hora. 

 

Letokruhy člověka a krajiny 

 

První zmínky o vlastnictví lesů obcemi a městy jsou známy z raného středověku. 

Po roce 1948 bylo toto vlastnictví na čas přerušeno, ale na základě zákona č. 172/1991 

Sb., o přechodu některých věcí z majetku České republiky do vlastnictví obcí, se 

vlastnická práva obcí a měst k lesním majetkům obnovila. Navrácení majetku bylo 

velkým přínosem. Úloha lesa, jakožto významného krajinného prvku je nezastupitelná. 

Les-a zvláště les obecní, není jen možným zdrojem dříví, je zároveň místem odpočinku, 

sběru lesních plodů a hub, tvoří také významnou ochranu lidských sídel před záplavami, 

větrnou erozí, často je i zdrojem kvalitní pitné vody. Tento ekosystém, spolu s dalšími, ať 

už přírodními (louka, les, jezero), nebo umělými (pole, rybník, sad), tvoří společné 

životní prostředí rostlin, živočichů a lidí. Díky lidem se toto prostředí neustále mění. Jak 

a jak rychle? Vhodně, či nevhodně? Odpovědět na tyto otázky mohou fotografie. 

 Zapojte se a staňte se součástí výstavy na téma: “Světlá Hora kdysi a dnes“. 

Dobové fotografie krajiny (louky, pole), lesů či prací v lesích, vesnice a její částí se 

pokusíme zachytit ze stejných míst a srovnat v časovém horizontu. V případě, že ve svém 

albu najdete takové fotografie, můžete nás kontaktovat na tel. 734326507, nebo fotografie 

zanést přímo na obecní úřad. Fotografie budou naskenovány, vráceny a vyfoceny ze 

stejných míst s časovým odstupem znovu.  

               Na spolupráci se těší Libor Školoud 
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Vzpomínáme….. 
 

 

Večer, když slunce zemi opustilo, Tvoje srdce se navždy zastavilo. 

Odešel jsi tichou tmou, tiše, s bolestí svou. Zavřel jsi oči, chtělo se 

Ti spát, aniž jsi tušil, co to má znamenat. Nebylo Ti dopřáno s námi 

být, nebylo léku, abys mohl žít. 

 

Dne 4. 4. 2015 vzpomeneme první výročí úmrtí pana Miloše 

Čagánka. Kdo jste ho znali, věnujte mu spolu s námi tichou 

vzpomínku. 

Za vzpomínku děkuje rodina. 

 

 

 

Odešel nám, jak osud si přál. 

Však v našich vzpomínkách žije dál. 

 

Dne 12. dubna 2015 vzpomeneme 12. výročí úmrtí pana Josefa 

Nedbala.  

Za tichou vzpomínku děkujeme. 

Manželka a děti s rodinam 

Nemáme moci, abychom tě zdrželi 

Máme jen své slzy 

 

 

Dne 28. dubna 2015 si připomeneme 5. výročí úmrtí pana Jaroslava 

Hoška z Dětřichovic.  

Vzpomínají rodiče a sourozenci 
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Společenská rubrika 
Blahopřejeme občanům, kteří v měsíci dubnu 

oslaví svá životní jubilea 
 
78 let - Jindřich Černobila, Dětřichovice 
75 let - František Příhoda, Světlá 
73 let - Irena Klímová, Světlá 
71 let - Ján Hrnčiar, Světlá 
71 let - Libuše Locku, Světlá 
70 let - Oldřich Kodeda, Podlesí 
70 let - Jiří Drdla, Dětřichovice 
65 let - Jaroslav Fila Světlá 
60 let - Čestmír Hofmann, Světlá 
 
 
 

 

Vítáme tě mezi námi…. 
Honzík Bocan 

 

 
Navždy odešla…. 
 Františka Turáková 
 

Děkujeme všem příbuzným, přátelům a známým, 

kteří doprovodili dne 26. 2. 2015 mou manželku,   

p. Františku Turákovou, na poslední cestě. 

Děkujeme rod. Turákova 

Copyright © Obec Světlá Hora, 2015. 

Evidováno jako periodický tisk pod číslem MK ČR E 10598. 

Vyšlo 1. dubna 2015 v nákladu 640 výtisků. Vychází měsíčně.  

Uzávěrka dalšího čísla je ve středu 22.4.2015!!!  

Schůzka redakční rady je 22.4.2015 v 15.30 hod. 
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